
 

 

 

 

 

 

Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

VI Saziv  

Jesenje zasedanje  

 

Komisija za nadzor javnih finansija  

Sednica br. 34 

Priština, od 19 decembra 2018, u 10:00 časova  

Zgrada skupštine, Sala N-303 

 

 

ZAPISNIK  

 

 

Sednici su učestvovali: Driton Selmanaj, Mërgim Lushtaku, Albert Kinolli, Etem Arifi, Avdullah 

Hoti, Emilija Rexhepi, i Ali Lajçi. 

 

Odsutni: Faton Topalli, Andin Hoti, Valon Ramadani i Verica Čeraniq. 

 

Osoblje za podršku: Antigona Ibraj, Mehmet Simnica, Ajet Avdullahu i Endrit Rustemi. 

 

Pozvan: Uran Ismajli, ministar Ministarstva Zdravlja. 

 

Drugi učesnici: Naim Bardiqi, Kushtrim Shkodra, Mentor Sadiku, Nexhip Sheholli i  Deme Rexhepi 

iz MZ. Vjoleta Smajlaj, Florian Beqiri, Fatlinda Ramosaj, Bujar Bajraktari i Emine Fazliu iz  ZKA-ja. 

Donika Voca iz  KTV i  Saranda Ramaj iz “Koha”.  

 

Sednicom predsedavao: predsednik komisije Driton Selmanaj.  

 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika iz održane sednice od 13.12.2018;3.  

3. Razmatranje nalaza revizije godišnjeg finansijskog izveštaja Ministarstva zdravlja za 

2017. godine, završno sa 31. decembrom;  

   4. Razmatranje nalaza revizije godišnjeg finansijskog izveštaja o reviziji godišnjih 

finansijskih nalaza za posebne namene u projektu “ Zdravlje Kosova” za 2017. godine, završno 

sa 31. decembrom;   

    5. Razmatranje Izveštaja o reviziji učinka "Osnovni spisak lekova";  

    6. Razno. 

 

Predsednik, nakon što je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak rada, otvorio je sednicu prema 

dnevnom redu.       



    

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Predsednik – predložio je da se četvrta tačka dnevnog  reda ukloni sa dnevnog reda jer kako je 

informisan od službenika Nacionalne kancelarije za reviziju, ovaj izveštaj učinka i dogovor sa 

projektom Svetske banke i Nacionalne kancelarije je da pismo za menaĎžerstvo, dostavi samo 

menadžerima  projekta koji je finansiran od Svetske banke.   

 

Dnevni red je usvojen sa predloženim izmenama . 

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 13.12.2018 

 

Zapisnik sednice, održane 13.12.2018, usvojen je bez primedbi.   

 

 

3. Razmatranje nalaza revizije godišnjeg finansijskog izveštaja Ministarstva zdravlja za 

2017. godine, završnu sa 31. decembrom;  

 

Driton Selmanaj – obavestio je članove Komisije i prisutne da poslanici koji izveštavaju o  nalazima  

revizije godišnjeg finansijskog izveštaja, Ministarstva zdravlja, je poslanik Albert Kinolli, kojem je 

predao reč.  

Albert Kinolli – mišljenje revizije o GFP za  2017.god., je kvalifikovano mišljenje sa naglaskom 

ovoga pitanja. Naglasak je na tome da je Revizija obelodanila da na registru računovodstva ISUFK 

nije evidentirana sva imovina kupljena od strane MZ u 2017. godini.  

Vrednost imovine (sledeće investicije) od 3,323,368 € nije bila  registrovana. Za ovu ne registrovanu 

vrednost, sredstva Ministarstva zdravlja za 2017. god. nisu proglašena. Planiranje budžeta nije 

izvršeno na osnovu stvarnih i realnih analiza. To je uzrokovalo potrebu za mnogo budžetskih 

prilagoĎavanja u ekonomskim kategorijama u 2017. godini. On je rekao da su iu oblasti prihoda 

evidentni neki nedostaci, uključujući i neusklaĎenost izmeĎu potražnje i štampanja banera; i kašnjenja 

u razmatranju zahteva za dozvolu za uvoz medicinskih proizvoda i medicinske opreme od strane 

KAMP-a. On je takoĎe rekao da u MZ još uvek ima ukupno sedam pozicija sa vršiocima dužnosti, 

koji su prekoračili zakonski rok za držanje pozicija u ovom obliku. On je rekao da kategorija troškova 

vezanih za robu i usluge i kapitalne investicije ostaju oblasti u kojima su potrebna značajna 

poboljšanja, jer je revizija identifikovala nedostatke. Izjava o ne izmirenim obavezama prema 

dobavljačima na kraju 2017. godine je iznosila 4,266,793 €. Što se tiče implementacije preporuka, on 

je rekao da je od 26 datih preporuka sprovedeno 7 preporuka, 2 su u procesu implementacije, a 17 

ostaju ne sprovedena. 

Uran Ismajli - rekao je da u izveštaju ima mnogo nalaza i da su nalazi prezentirani kao što je stvarno 

stanje. Rekao je da kao ministarstvo, imali smo problema u razmatranju aplikacija, štampanju banera, 

onda smo imali problema iu delu prihoda, itd. U menadžerskom smislu, on je rekao da su imali mnogo 

pozicija u vršenju dužnosti, jer su neke pozicije u Ministarstvu zdravlja suspendovane zbog sudskih 

postupaka. Čak je i snabdevanje lekovima imalo problema u celom lancu snabdevanja. Rekao je da je 

zabranio sve nezakonite ugovore. Što se tiče implementacije preporuka, on je rekao da su napravili 

akcioni plan i da su neke preporuke već́ sprovedene, a neke su u procesu implementacije. 

 



Ali Lajçi – rekao je da već od posle rata, ovo ministarstvo imalo haos u upravljanju i ministar 

očigledno nije uspeo da to prevaziĎe. On je rekao da sistem za primanje i isporuku lekova nije bio 

koherentan i on je naveo izjavu ministra gde je on rekao, da je zabranio korupciju od 6 miliona evra. 

 

Avdullah Hoti – rekao je da su rezultati zabrinjavajući, ali ceni mere koje je ministar poduzimao kako 

bi se rešila ova pitanja. On je rekao da je pazio da sazna da li Revizorski izveštaj pokazuje gde je 

zlostavljano 6 miliona evra, što proizilazi iz javnih izjava ministra pre nekoliko dana. Rekao je da čeka 

da ministar preduzme korake da vidi ko je zloupotrebio više od 6 miliona evra, ako on to ne čini, drugi 

bi trebali poduzeti pravne korake protiv vas zbog neodgovornih izjava, o šteti kredibiliteta doktora, 

službenika u ministarstvima i drugih. Za bilo kakvu  prošlu povredu, mi smo sada odgovarajuća tela 

za rešavanje, i trebamo biti odgovorni kada govorimo javno, jer kada kažete da je 6 miliona evra 

potrošeno na korumpirane poslove, danas nama ovde, morate reci ko je ta uključena osoba u ovu 

korumpiranu aferu iu koje vreme i kolika je količina sredstava koja su zloupotrebljena. 

 

Uran Ismajli - rekao je da ako je svesno naručuju lekovi van ugovora ili ako je lek  mnogo puta 

skuplji nego na privatnom sektoru, rekao je da ne zna kako se to inače zove, ako ne korupcija. On je 

rekao da nije tužilac za krivično gonjenje onih koji su zlostavljali i da bi tužilaštvo to trebalo da učini. 

Rekao je da je dobro da se svi distanciraju od korupcije! 

 

Driton Selmanaj – mi nismo ovde da bismo kvalifikovali nivo kriminala ili korupcije i da nam 

ministar treba reči samo ako se on obratio odreĎenim organima o konkretnim pitanjima. Rekao je da 

su lekovi koji su sada kupljeni sa 3.4 € sada su kupljeni sa 32 €, ali pre njega su  kupljeni  sa 96 €. 

On je rekao da ne treba ulaziti u kvalifikacije u pogledu razlike, jer su  druge institucije koje treba 

dati odgovor na pitanje zašto su se dogodile i kako su se dogodile. 

 

Uran Ismajli –  Izveštaj o reviziji nema ime i prezime i da samo adresira pitanja, i to radi i on. Rekao 

je da nije spomenuo imena i prezimena i upravo je spomenuo stvari koje su se dogodile. Ne krivim 

nikoga i nikada nisam krivio neku osobu. Kupili smo lekove 6 miliona evra jeftinije nego prošle 

godine, tako da su lekovi isti kao iz suštinske liste, nismo izmislili nove lekove.  

 

 

Driton Selmanaj – rekao je da je u izveštaju o izvršenju budžeta bilo do precenjivanja od 409 hiljada 

evra, dok avansi imaju deklaraciju od 502 hiljade evra. Pitao je ministra da li ti ljudi koji su radili ove 

preglede, imaju istu funkciju. On je takoĎe rekao da je prethodno isplaćeno 3 miliona evra za Insulin, 

a smatra se da su potrebe ispunjene, a sada se isplaćuje 5 miliona evra, a potrebe nisu ispunjene. Pitao 

je ministra da li je broj pacijenata povećan, da li je ovaj lek poskupeo ili šta se desilo? 

 

Uran Ismajli – primetili smo da je tokom proteklih godina avans u velikoj meri zloupotrebljen, ili da 

se njihovo pomirenje nije dogodilo, sistem avansa je prilično jednostavan, ali se primećuje da ako nije 

zatvoren, tragovi ostaju. Nije bilo stvarnih zahteva koje nalazite u revizorskom izveštaju da se stvarni 

zahtevi institucija ne prezentuju na pravi način, mi kupovinu  radimo na osnovu zahteva javnih 

institucija, nismo kupovali jer smo mislili da imamo toliko osoba, jer oni to primaju i u primarnoj 

medicini. 

 

Zaključak  



 

CIMF je odlučio da se revizorski izveštaj o godišnjim finansijskim izveštajima Ministarstva zdravlja 

za 2017. ne uputi na plenarnu sednicu. 

 

 

 

5. Razmatranje Izveštaja o reviziji učinka "Osnovni spisak lekova";  

 

Driton Selmanaj – rekao je da su zaključci Revizorskog izveštaja o Osnovnoj listi učinka lekova, su 

da,  MZ, FBZ i UKCK ne upravljaju ispravno Listom esencijalnih lekova (LEB), što rezultira 

nedostatkom lekova većinu vremena i kao posledica toga pacijenti treba da ih kupe sami. LEB nikada 

nije ažuriran tokom poslednjih 5 godina i kao rezultat toga identifikovali smo veliki broj lekova, deo 

ove liste koji nisu naručeni od strane bilo koje klinike u UKCK ili B (oko 30%) i istovremeno 

identifikovani različite vrste lekova koje traže i kupuju bolnice, ali nisu deo LEB-a. Vitalni lekovi koji 

spašavaju život, reduciraju se bez ikakvih kriterijuma. Proces planiranja nema standardnu formu  

obračuna. Kašnjenja u distribuciji u mnogim slučajevima su razlozi zašto lekovi nisu dostupni na 

vreme za pacijenta. Isto tako, kašnjenja u pokretanju procedura nabavke uticala su na nedostatak 

lekova. MZ i FBS, nisu pokrenuli na vreme procedure nabavke za ugovore koji su istekli i kao 

posledica toga, nabavka lekova pacijentima nije bila blagovremena. Iako je informacioni sistem o 

zdravlju programiran da uključuje informacije o lekovima kao što su: planirane količine, odobrene 

količine i zalihe, ovaj sistem nije u potpunosti funkcionalan. Funkcionisanje ovog sistema bi donelo 

informacije odgovornim stranama i njihov nivo odgovornosti unutar sistema. 

 

 

Uran Ismajli – izjavili su da su započeli proces revizije LEB-a, ali su takoĎe izložili i druge probleme 

koji se pojavljuju. Revidiranje suštinske liste se radi sa SOZ. Imali smo njihove stručnjake koji su nam 

došli i pomogli. Formirali smo odbor i pododbor za razmatranje liste. Rekao je da je nažalost pronašao 

haotičnu situaciju, što je rezultiralo dodatnim troškovima za pacijente. On je rekao da su uradili veliki 

posao i da će to biti vidljivo u budućim revizorskim izveštajima. 

 

 

Emilija Rexhepi – razume problem sa kojim se suočava čitav Kosovski zdravstveni sistem još od 

posle rata, a posebno problemi sa osnovnom listom lekova. To se dogodilo, ne znam da li zbog  

nedostatka lekova ili zbog loše raspodele izmeĎu centralnog i lokalnog nivoa, IzmeĎu primarnog i 

tercijarnog zdravstva. Prema tome, primarno zdravlje zavisi samo od lokalnog nivoa od opštine a ne 

od bolnice. Iako se nalazi na osnovnoj listi insulina, lokalno to se kupuje u privatnim apotekama. S 

obzirom na činjenicu da lekari u klinikama preporučuju lekove za insulin da se kupuju u privatnim 

apotekama. U Prizrenu, državna apoteka je u lošem stanju u smislu snabdevanja lekovima 

 

Uran Ismajli - rekao je da u slučaju primarne i sekundarne medicine, nijedna strana nema punu 

nadležnost. Planiranje se vrši od strane ministarstva, dok se implementacija vrši od strane opštine. 

Rekao je da je tražio da se vrši istraga u svakoj opštini  da vidi kako je stanje primarne medicine, 

kako je stanje ambulanti, koji je broj doktora, da li imaju opremu potrebnu za rad itd.? U budućnosti 

ćemo pokušati da uspostavimo ugovorno partnerstvo sa opštinama i da kažemo da ćemo toliko 



investirati, ali i vi morate da investirate toliko. Zdravstvene zaštite ima, pa je teško jer je  dugo 

vremena prošlo, i mi nismo bili u mogućnosti da stvorimo održivi zdravstveni sistem 

 

Emilija Rexhepi,- istakla je da nakon Prištine, Prizren je drugi centar što se tiče tretiranja velikog 

broja pacijenata koji boluju od raka. Znači, da se tretiranje radi i u nivou Prizrenske bolnice. 

 

Mergim Lushtaku, pošto nije bilo rasprava na ovu tačku dnevnog reda, zatvorio je sa ovim : 

 

Zaključak  

 

CIMF je odlučila da Izveštaj o reviziji učinka "Osnovni spisak lekova" da ne uputi na Plenarnoj 

sednici , preporuke će proslediti samo Ministarstvu zdravlja.  

. 

 

4. Razno. 

 

Nije bilo rasprave u ovoj tački dnevnog reda. 

 

 

 

Sednica završena u 12:00.časova. 

 

                                                                      Predsednik komisije,                                  

Pripremili:                                 ___________________ 

Pomoćno osoblje komisije.                           Driton Selmanaj  

  


